
Protokół Nr XXV/09
XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 31 marca 2009

Obrady XXV zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Lichnowy Jan Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności 
stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności 
stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście wg listy 
obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 11 
i rada jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i 

zakres ich modernizacji w 2009r. oraz najbliższych latach.
6. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 

2008r.
7. Sprawozdanie z działalności GOKiS-u za 2008r. oraz informacja o 

zamierzeniach i kierunkach działania na 2009r.
8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2008r.
9. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa pożarowego 

na terenie gminy za rok 2008
10. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2008r.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

czas nieokreślony.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013- 
2016.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Gospodarki 
Odpadami dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013- 
2016.

14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu „Piękna wieś
2009”.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków 
związanych z realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2009r.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2009r.



17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród, a 
także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego.

18. Wolne wnioski.
19. Zamknięcie posiedzenia.

W głosowaniu jawnym bez uwag radni przyjęli przedstawiony porządek sesji Rady 
Gminy.

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli 
jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 1. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności składania oświadczeń 
majątkowych, a wypełnione druki należy oddać do końca kwietnia b.r. na ręce 
przewodniczącego RG lub Sekretarza Gminy.

Ad.2 Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p.Wójt: w marcu byłem na dwóch spotkaniach. Jedno z nich dotyczyło autobusu i 
teraz już wiem, że łatwo nie uda nam się go pozyskać. Nie wiadomo czy w ogóle w 
tym roku ktokolwiek otrzyma autobus, jeśli jednak będą rozdawane to na pewno go 
otrzymamy. Chcemy również składać wniosek na Schetynówkę. Wojewoda obiecał, 
że poprze nasz wniosek. Także jest to jakiś krok do przodu.
Rozmawiałem z władzami PKP. Nic nie wskazuje na to, że świetlica w Szymankowie 
nie będzie na terenie PKP.
Jeśli chodzi o zebrania wiejskie najlepsza frekwencja była w Dąbrowie i Staryni. 
Natomiast bardzo słaba była w Lisewie Malb. w Lichnowach z powodu braku osób 
należało powtórzyć zebranie. Uważam, że takie zebrania są bardzo potrzebne i nie 
rozumiem tak małej frekwencji, powinny się one odbywać nie raz a dwa razy w roku. 
Cieszę się, że w każdym spotkaniu uczestniczył pan Żak. Jednak on decyzji nie 
podejmuje. Jeśli chodzi o radnych, którzy nie uczestniczyli w zebraniach to muszę 
przyznać, że zostało to bardzo źle odebrane. Skomentowano to w niepochlebny 
sposób. Apeluje, żeby nigdy więcej się to nie powtórzyło.
Otrzymałem odpowiedź na temat oświetlenia krzyżówki w Gnojewie. Niestety 
odpowiedź jest negatywna. Zasugerowano nam, że to oświetlenie jest zadaniem 
gminy.
Chciałbym również wypowiedzieć się w kwestii komunikacji publicznej. Pan Tomasz 
Latocha zwraca się z prośbą o korzystanie z przystanków na terenie naszej gminy. 
Uważam, że nie powinniśmy robić problemów.

Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych.
Ad.4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje



p. J. Bednarek: Latocha przejmuje wszystkie trasy MZK w Malborku. Niech będzie 
większa konkurencja. Im więcej połączeń na terenie gminy tym lepiej.

p. A. Zbrzeźny: jeżeli konkurent wchodzi i będzie zaspokajał całość, nie widzę 
żadnego problemu. Jeśli natomiast weźmie on tylko główną trasę i „Lisebus” 
zrezygnuje, co wtedy zrobimy?

p. J. Maciuński: jestem za konkurencją. „Lisebusa” za bardzo obrasta w piórka.

p. T. Rykała: chciałbym zapytać czy wraz z swą prośbą Pan Latocha przedstawił 
przewidywaną trasę?

p. W. Kaczor: nie wiem, dlaczego my dyskutujemy. Wiadomo, że im więcej 
konkurencji tym lepiej.

p. J. Michalski: konkurencja musi być. Lecz zgadzam się z Panem Zbrzeźnym, że 
może być tak, że to my wyjdziemy na tym źle. Latocha weźmie główne trasy, zostawi 
Boręty itd., wykluczy Stępienia, i zostaniemy sami.

p. J. Maciuński: tyle razy dyskutowaliśmy już o zniżeniu poprzeczki na moście. 
Dlaczego nikt nic w tej sprawie nie robi?

p. J. Michalski: ostatnio byłem na spotkaniu w Subkowach, w którym uczestniczył 
Pan Kulas. Zapewniał, że wszystko jest na dobrej drodze, aby Zarząd Dróg 
Krajowych przejął most. Co za tym idzie zostanie on w końcu wyremontowany.

p. T. Rykała: czytałem ostatnio na stronie internetowej miasta Tczew, że odbyło się 
spotkanie na temat Mostu. Stwierdzono na nim, że jeśli w ciągu dwóch lat most nie 
zostanie wyremontowany zostanie on zamknięty.

p. W. Nacel: Szymankowo to bardzo ładna wieś. Jednak rowy melioracyjne są tak 
bardzo zapchane, że wszystko cofa się do jednego z budynków przy ulicy Bocznej.

p. A. Zbrzeźny: mam pytanie, czy prasa jest zapraszana na sesję Rady Gminy?

p. Wójt: oczywiście, że tak. Zapraszamy gazety na każdą sesję. Teraz raz w 
miesiącu zaczynamy przekazywać informację na temat naszej Gminy. Będą o nas 
pisać.

p. J. Bednarek: wiem, że dziennikarze są zainteresowani pisaniem, ale spotkałem 
się z odpowiedzią, że nie mają, o czym. Poza tym, gdyby była sensacja to pewnie 
chętnie by przyjechali.

p. A. Zbrzeźny: chodzi o rów odpływowy zakryty na ul. Braterskiej. Ten rów nie 
funkcjonuje. Dobrze, że nie jest za mokro, ale jak będą opady to ludzie będą mieli 
wodę w piwnicy. Odkrycie tego rowu nie będzie kosztowało mało.

p. Wójt - bez zgody współwłaścicieli gmina nie może tego zrobić

p. A. Zbrzeźny- jeśli Wisła wyleje to będziemy zalani także.



p. Wójt -  to jest problem od wielu lat. Rów ten był zasypany już w momencie, gdy 
objąłem swoje stanowisko.

p. Z. Puzio -  ludzie zrobili sobie tam odstojniki. Wydaliśmy pieniądze publiczne na 
zasypanie, a teraz wydamy na odkrycie.

p. J. Maciuński -  tam są trzy przejazdy; to jest droga gminna i rów gminny. Tam 
było ciche przyzwolenie na przykrycie, były tam odprowadzone szamba. Mam całe 
lata od wiosny do zimy wodę w piwnicy.

p. Wójt -  chce Pan problem załatwić to trzeba się spotkać z zainteresowanymi tj. 
radnymi i zainteresowanymi mieszkańcami.

p. J. Maciuński -  odkrycie nie za nasze pieniądze, tylko mają to wykonać ci, którzy 
go przykryli.
Ponadto chciałem poruszyć sprawę słupa oświetleniowego na ul. Braterskiej. Został 
tam postawiony, obecnie jest przewrócony, bo śmieciarka nie może tam przejechać.

p. W. Kaczor -  kilku mieszkańców ma wodę w piwnicach. Gmina na mój telefon 
przysłała straż, aby wypompować wodę. Mamy pracowników interwencji, kupić tylko 
odpowiednią sprzęt tj. szpadle do przepustów i oni by to mogli zrobić. Nawet straż 
nie znalazła przepustu. Zgłaszałem już kiedyś, żeby kupić łopatę specjalistyczną.

Ad. 5. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz 
perspektywy i zakres ich modernizacji w 2009r. oraz najbliższych latach.

p. A. Zbrzeźny -  odbył się przegląd, mieliśmy gości z powiatu na posiedzeniu 
komisji. Przyczyną złego stanu dróg są w wielu przypadkach pobocza. Stan drogi 
powiatowej w Lisewie jest tragiczny. Drogi powiatowe są zaniedbane. Od Starej 
Wisły do Lisewa V -  stan drogi jest fatalny. Przedstawiciele ZDP w Malborku 
przyznają rację, co do tragicznego stanu dróg powiatowych na terenie gminy 
Lichnowy. Nie uzyskaliśmy zaś żadnej konkretnej odpowiedzi, co do terminów i 
zakresów remontu.

p. Z. Puzio -  zawsze walczyłem o stan dróg; zły stan dróg nie służy rozwojowi 
naszej gminy.

p. J. Michalski -  wiemy, że stan dróg jest katastrofalny; przedstawiciele powiatu nie 
złożyli żadnych deklaracji; była tylko jedna deklaracja Pana Żaka, że ma środki na 
zbieranie pobocza, ale nie ma ich na wywiezienie. Nic tu nie zmienimy, musimy 
przyjąć to sprawozdanie.

p. Z. Puzio -  najwięcej to chyba nasza gmina w tych drogach powiatowych 
cokolwiek robi.

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 
do niniejszego protokołu.



Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana A. Zbrzeźnego -  Przewodniczącego 
wspólnego posiedzenia Komisji Stałych o przedstawienie opinii dotyczących 
projektów uchwał omawianych na dzisiejszej sesji.

p. A. Zbrzeźny -  na posiedzeniach Komisji w dniu 25.03.2009r. i 31.03.2009r. 
opiniowaliśmy wszystkie punkty objęte dzisiejszym porządkiem obrad. Komisje 
wnoszą o ich przyjęcie z poprawkami naniesionymi na w/w posiedzeniach. Mam tylko 
uwagę, aby uchwała w sprawie zmian w budżecie była przesyłana radnym szybciej.

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Lichnowach za 2008r.

Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności gminnej Biblioteki Publicznej 
w Lichnowach za 2008 r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 
Lichnowach za 2008 r. oraz informacja o zamierzeniach i kierunkach działania 
na 2009r.

p. Z. Puzio -  nasz GOKiS zasługuje na wyróżnienie, bo jest z kulturą w innych 
gminach jest różnie.

p. Wójt -  w 2009r. planujemy 19 festynów na świeżym powietrzu, która gmina ma 
tyle imprez ?

Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i 
Sportu w Lichnowach za 2008 rok oraz informację o zamierzeniach i kierunkach 
działania na 2009r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2008r.

Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2008 r. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa 
pożarowego na terenie gminy za rok 2008

Radni przyjęli jednogłośnie informację o działalności jednostek OSP i stanie 
bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy za rok 2008r. Informacja stanowi 
załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego za 2008r.

Radni przyjęli jednogłośnie informację z realizacji zadań przez Urząd Stanu 
Cywilnego za 2008 r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.



Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy na czas nieokreślony.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/258/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
czas nieokreślony. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013- 
2016.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/259/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013-2016.. Uchwała 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu..

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Gospodarki 
Odpadami dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013-2016.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/260/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Lichnowy na lata 2009-2012 z perspektywą na lata 2013-2016. Uchwała 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu „Piękna wieś 
2009”.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/261/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu „Piękna wieś 
2009”.Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planu przychodów i 
wydatków związanych z realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2009r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/262/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków 
związanych z realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2009r.. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2009r.



Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/263/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2009r. .Uchwała stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe 
warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu 
nagród, a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
dodatku mieszkaniowego.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXV/264/09 z 
dnia 31.03.2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród, a także wysokość 
oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu..

Ad. 18. Wolne wnioski

Nie zgłoszono.

Ad. 19. Zamkniecie posiedzenia.

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
zamknął posiedzenie XXV sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy 
dnia 31 marca 2009 roku.

Sandra Mikulska

Protokołowała:


